
 

magyar fordítás: DeepL online fordító 
https://www.kath.ch/newsd/peter-varga-mehrheit-der-geweihten-in-ungarn-befuerworten-politik-von-viktor-orban/ 

 

 

Varga Péter: A magyarországi egyházak többsége 
támogatja Orbán Viktor politikáját 

Varga Péter magyar pap szerint a Vatikán és Magyarország egyformán beszél a háborúról. 
De a politika egyházi kritikája nem kívánatos - mondja -, mert "sok embert" elveszíthet. A 
missziós pap ezért nem hiszi, hogy Ferenc magyarországi látogatása során politikai 
kérdésekkel fog foglalkozni: "Magyarországnak nincs problémája a menekültekkel". 

 

Jacqueline Straub 
 

Ferenc pápa pénteken Magyarországra utazik. Hogyan várja az utazást? 
 

Varga Péter*: Nagyon örülök, hogy a pápa most már másodszor utazik Magyarországra. Ez 
lesz a 41. nemzetközi útja - de ez az első alkalom, hogy másodszor látogat el egy országba. 

 

Mit gondol, miért? 
 

Varga: Talán a magyar emberek gondolkodásmódját akarja jobban megismerni. Erdö Péter 
magyar bíboros az országos televízióban azt mondta, hogy a pápa meg akarja mutatni, hogy 
tiszteli az országunkat. Mert a mainstream sokszor nem tiszteli. 
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Jó képet vágni: Ferenc pápa és Orbán Viktor. 
Mit ért mainstream alatt? 
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Varga: A nyugati médiában gyakran kevés jót írnak Magyarországról. Ezt sajnálatosnak 
tartom. Számomra sokat jelent, hogy a pápa a látogatásával tiszteletet mutat Magyarország 
iránt. 

 

Milyen kihívásokkal kell szembenéznie az egyháznak Magyarországon? 
 

Varga: Magyarországon ugyanazok a problémák vannak, mint Európa többi részén. Sokan 
kilépnek az egyházakból - de még mindig kevesebben vannak, mint Nyugat-Európában. 

Ugyanakkor kritika éri, hogy a püspökök és papok hatalmat akarnak gyakorolni, és rá 
akarják erőltetni másokra a gondolkodásmódjukat. Szerencsére Ferenc pápa újra és újra 
hangsúlyozza, hogy az egyháznak szeretnie és szolgálnia kell. 

 

"A Vatikán és Magyarország a háborúról fog beszélni." 
 

Milyen jeleket szeretne látni Ferenc pápától magyarországi látogatása során? 
 

Varga: Hagyom magam meglepni. De a legutóbbi látogatásán arról beszélt, hogy 
Magyarország hidakat épít a Nyugat felé. És hogy a szegények és rászorulók kerüljenek a 
középpontba. A magyarországi látogatás jelenlegi logóján most egy híd szerepel - a vatikáni 
színek és a magyar nemzeti színek mellett. Azt gondolom, hogy a logó nagyon jól sikerült. 

 

Ön szerint Ferenc pápa bírálni fogja Orbán Viktor kormányfő politikáját? 
 

Varga: Nem hiszem. Ahogy én látom, a Vatikán és Magyarország az egyetlen két ország 
Európában, amely ugyanúgy beszél a háborúról. 

 

"Magyarországnak nincs problémája a menekültekkel." 

Milyen módon? 

Varga: Csak a Vatikán és Magyarország mondja azt, hogy az ukrajnai háborút azonnal le kell 
állítani. Ők a békéről beszélnek. A többi ország viszont arra szólítja fel Ukrajnát, hogy 
folytassa a harcot. 

 

Orbán Viktort gyakran kritizálják a menekültekkel szembeni brutális fellépése miatt. 
 

Varga: Magyarországnak nincs problémája a menekültekkel, csak az illegális, erőszakos 
menekültekkel. 

 

Hogyan látják Orbán Viktort a katolikusok? 
 

Varga: A nagy többség a magyar miniszterelnök mögött áll. 
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Erdö Péter bíboros, budapesti érsek a püspöki szinódus XIV. rendes közgyűlésének általános 
megbízottja. 

 

Sem Erdö Péter bíboros, esztergom-budapesti érsek, sem Veres András, a Magyar Püspöki 
Konferencia elnöke nem bírálta Orbán Viktor kormányfő politikai kurzusát a 
menekültpolitikában. Mit szólnak ehhez? 

 

Varga: Az egyházi méltóságok többsége támogatja Orbán Viktor politikáját. Ha kinyitnák a 
szájukat, sokan elfordulnának az egyháztól. 

 

Ezek szerint a magyar egyház az elnök kinyújtott karja? 
 

Varga: Ezt nem mondanám. Időközben az egyházak függetlenebbé váltak, és kevesen merik 
kritizálni az aktuális politikát. 

 

Orbán Viktor határozottan kiállt a családtámogatás mellett. A három vagy több gyermeket 
nevelő családok gyermektámogatásban és egyéb juttatásokban, valamint messzemenő 
adómentességekben részesülnek. A modell annyira vonzó, hogy más európai országokból 
kivándorolt magyar családok térnek haza. Ismer olyan családokat Svájcból, akik 
visszamentek Magyarországra? 

 

Varga: Igen, ismerek családokat Svájcból, akik visszamentek Magyarországra. Az ottani 
családpolitika nagyon sikeres - az egyház is helyesli. Úgy gondolom, Magyarország a helyes 
értékrendet képviseli: szeretet, család, tisztelet, hit és szabadság. Európában a mainstream 
más sorrendet képvisel. Talán ez a legnagyobb különbség Nyugat-Európa és Magyarország 
között. 

 
 



"A Biblia mást tanít." 
 

Mi jön ott először? 
 

Varga: Szabadság. Nem hiszem, hogy ez jó. 
 

Mi a baj a szabadsággal? 
 

Varga: A szabadsággal önmagában nincs semmi baj. A probléma két helyen kezdődik: 
Először is, ha a szabadságot az értékek között az első helyre tesszük. A Biblia mást tanít. A 
hit sincs az első helyen. A másik probléma az, hogy sokan a szabadságot korlátok nélkül 
értik, és a gazdag magyar nyelvnek van erre külön szava, a németnek nincs. Tehát a 
szabadság, hogy mások szabadságába beleszólunk, és más gondolkodásmódot semmibe 
veszünk, és a sajátunkat erőltetjük, az rossz, ez Nyugat-Európában és a mainstreamben 
gyakori. 

 
 

© CBA 
Kereszt a szivárványos zászlón 

 

Ugyanakkor ez azt is jelenti, hogy a queer emberek kevesebb helyet foglalnak el a 
köztereken. 

 

Varga: Magyarországon a másként gondolkodóknak több szabadságuk van, mint a legtöbb 
európai országban, beleértve a queer embereket is. Sok európai országban a konzervatív 
nézeteket valló embereket megbélyegzik és nem tolerálják. Magyarországon mindenkit 
megtűrnek. Ugyanígy a média is szabadabb, mint máshol. Mindenki úgy élhet, ahogy akar, 



beleértve a queer embereket is. De a magyar politika azt akarja, hogy az iskolában ne 
aktivisták, hanem tanárok neveljék a gyerekeket. 

 

Hogyan működik a zsinati folyamat Magyarországon? 
 

Varga: Ezt nem tudom eléggé megítélni. De azt tudom, hogy itt Svájcban sokkal nyíltabban 
lehet mindenről beszélni, mint Magyarországon. Ott sokkal konzervatívabb a többség. 

 

*Varga Péter lelkész (52) Magyarországról származik, és öt éve él Svájcban. Előtte két évig 
missziós papként élt Augsburgban. Zürich kantonban a magyar katolikusokért felel. 
Ugyanakkor a kanton határain túl is végez lelkipásztori és egyházi szolgálatot. Zürich 
kantonban mintegy 3000 magyar katolikus él. 
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